
 

 

 
 

 
 
Aan het College van Gedeputeerde Staten van Noord-Brabant 
Postbus 90151 
5200 MC ‘s – Hertogenbosch  
 
’s-Hertogenbosch, 14 maart 2014 
 
 

Mondelinge vragen aan GS namens de Statenfractie van de PvdA bij de vergadering van 
Provinciale Staten van 14 maart 2014 

 
Betreft: Loonverdubbeling Enexis. 
 
Geacht college, 
 
Sinds 1 januari 2013 geldt de Wet Norming Topinkomens (WNT), waarin wordt bepaald dat 
(top)functionarissen in (semi-) overheidsorganisaties niet meer mogen verdienen dan 130% 
van het salaris van de Minister-President. Het Kabinet is voornemens deze norm per 1 
januari 2015 te verlagen naar 100%.  
 
Enexis is een overheidsgedomineerd bedrijf. De provincie Noord-Brabant bezit aandelen van 
Enexis. De Raad van Commissarissen (RvC) van Enexis is van mening dat functionarissen 
binnen Enexis gelijk beoordeeld dienen te worden als functionarissen binnen 
Tennet/GasUnie. Dit betekent een verdubbeling van de WNT-norm.  
 
Wij hebben de volgende vragen aan uw college: 
 

1. Bent u op de hoogte van het standpunt van de RvC van Enexis over de 
loonverdubbeling voor topfunctionarissen? 

2. Bent u het met ons eens dat een dergelijke loonverdubbeling ingaat tegen de 
maatschappelijke opvattingen over dit type beloningsbeleid in (semi) 
overheidsbedrijven en tegen de Wet Normering Topinkomens? Zo nee, waarom deelt 
u onze opvatting niet? 

3. Bent u bereid om in de eerstvolgende vergadering van aandeelhouders, op 21 maart 
aanstaande, actief aan de RvC Enexis te laten weten dat de provincie Noord-Brabant 
dit beloningsbeleid, dat tegen de Wet Normering Topinkomens ingaat, afkeurt? Zo 
nee, waarom bent u daartoe niet bereid? 

4. Bent u bereid om in de eerstvolgende vergadering van aandeelhouders, op 21 maart 
aanstaande, de verwachting uit te spreken dat de RvC van Enexis zich houdt aan de 
norm van de Wet Normering Topinkomens? Zo nee, waarom bent u daartoe niet 
bereid? 

 
Namens de fractie PvdA: 
Henk Leenders 
Fractievoorzitter 



 

 

 
 

 
Toelichting bij de vragen 
 
Een periode van crisis treft ons land. Overheden bezuinigen fors en vragen van burgers de 
broekriem aan te halen. Diezelfde inwoners betalen hun rekening aan Enexis. Het geeft in 
een dergelijk tijdsgewricht geen pas om voor de beloning een uitzonderingspositie toe te 
kennen aan de topfunctionarissen binnen een overheidsgedomineerd bedrijf als Enexis. 
Eerder zou van dit bedrijf een proactieve houding mogen worden verwacht in het zo snel 
mogelijk dempen van beloning van medewerkers tot aan de WNT-norm. Om zo een 
maatschappelijk verantwoorde bijdrage te leveren aan het voorkomen van onnodige lasten 
voor onze burgers. 
 
De fractie van de PvdA in de Provinciale Staten van Noord-Brabant hekelt deze 
loonverdubbeling en is van mening dat de RvC van Enexis hiermee onvoldoende blijk geeft 
van de maatschappelijke urgentie tot matiging van inkomens waar het gaat om 
overheidsgedomineerde bedrijven. De fractie betreurt deze houding van de RvC in hoge 
mate en is van mening dat de aandeelhouders, waaronder de provincie Noord-Brabant, de 
RvC van Enexis hierop zou moeten aanspreken.  
 
Op 4 Maart 2014 stelde de fractie van de PvdA in de Tweede Kamer over deze kwestie de 
volgende vragen: 
 
Vragen van de leden Kerstens en Mei Li Vos (beiden PvdA) aan de ministers van BZK en 
Financiën over de loonverdubbeling bij het overheidsbedrijf Enexis   
1. Bent u op de hoogte van de berichtgeving bij RTV Noord (“Noorden tegen verdubbeling 

Enexis-top” van 2 maart 2014) over de loonverdubbeling voor de Enexis-top, die de 
Raad van Commissarissen van plan zou zijn te geven?  

2.  Klopt dit bericht? Zo ja, wat is de reden van deze loonverdubbeling?  
3. Klopt het dat Enexis in haar eigen gebied geen concurrenten heeft, en dus niet op een 

echte vrije markt opereert?  
4. Klopt het dat Enexis een 100% publieke overheids-NV is, met slechts overheden als 

aandeelhouder?  
5. Hoe is in het licht van het bovenstaande de loonverdubbeling te kwalificeren?   
6. Valt Enexis onder de Wet normering topinkomens, die het salaris van de top 

maximeert op 130% van een ministerssalaris? Zo nee, kunt u overheids-NV’s zoals 
Enexis onder de Wet normering topinkomens brengen?  

 
 



 

PvdA Brabant 

Postbus 90151 

5200 MC ‘s-Hertogenbosch 

 

P E R S B E R I C H T 

’s-Hertogenbosch, 4 maart 2014 

 

PvdA Brabant hekelt loonverdubbeling Enexis 
 

De PvdA Brabant wil dat de Enexis-top zijn salarissen matigt tot maximaal het salaris van 

de minister-president. Onlangs vroeg netbeerder Enexis aan de minister van Binnenlandse 

Zaken om een uitzonderingpositie om dubbel zo hoge salarissen te kunnen betalen. De 

PvdA vindt dat ongepast en gaat het Brabantse provinciebestuur vragen hier stelling tegen 

te nemen op de aandeelhoudersvergadering van 21 maart. 

 

De Wet normering topinkomens (WNT) schrijft voor dat topfunctionarissen van 

(semi)publieke organisaties straks nog maximaal het salaris van de minister-president mogen 

verdienen. Enexis wil het dubbele kunnen betalen, omdat anders geen gekwalificeerd 

personeel zou zijn te krijgen. De netbeheerder is in handen van verschillende provincies en 

gemeenten. De noordelijke gemeenten hebben zich al uitgesproken tegen de hoge 

salarissen. De PvdA wil dat de provincie Noord-Brabant dit voorbeeld volgt. 

 

////Einde Persbericht//// 

 

Nadere informatie (niet voor publicatie): 

Henk Leenders, fractievoorzitter PvdA Brabant: 06-25032885, HLeenders@brabant.nl 

http://www.pvdabrabant.nl/ 
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